
      Press Release  

Parliamentary Assembly Communication Unit 
Ref: 556b07 
Tel: +33 3 88 41 31 93  
Fax :+33 3 90 21 41 34 
pace.com@coe.int 
internet: www.coe.int/press 

 

 
The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states. 

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas. 
Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);  

EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left). 

 
47 members 
 
Albania 
Andorra 
Armenia 
Austria 
Azerbaijan 
Belgium 
Bosnia and 
Herzegovina 
Bulgaria 
Croatia 
Cyprus 
Czech Republic 
Denmark 
Estonia 
Finland 
France 
Georgia 
Germany 
Greece 
Hungary 
Iceland 
Ireland 
Italy 
Latvia 
Liechtenstein 
Lithuania 
Luxembourg 
Malta 
Moldova 
Monaco 
Montenegro 
Netherlands 
Norway 
Poland 
Portugal 
Romania 
Russia 
San Marino 
Serbia  
Slovakia 
Slovenia 
Spain 
Sweden 
Switzerland 
“The former Yugoslav 
 Republic of 
 Macedonia” 
Turkey 
Ukraine 
United Kingdom 
 

Murder of Anna Politkovskaya: PACE President welcomes 
today’s arrests  
 
Strasbourg, 27.08.2007 – The President of the Parliamentary Assembly of the Council 
of Europe (PACE), René van der Linden, today warmly welcomed the efforts by the 
Russian authorities which have led to the arrest of a group of people allegedly involved 
in the murder of Russian journalist Anna Politkovskaya. 
 
“Journalists are indispensable advocates of the freedom of expression and thus an 
important pillar of democracy. The assassination of one of the most courageous 
journalists in Russia, who did outstanding work in exposing human rights abuses in 
Chechnya, was a direct attack on democracy,” he said. 
 
“I am confident that a thorough investigation in the framework of the forthcoming court 
proceedings will shed full light on this murder. I would like to thank the Russian 
authorities for the work that has been done so far, and encourage them to spare no 
effort to reveal the truth,” he added. 
 
Since the assassination of Anna Politkovskaya, both PACE and its President René van 
der Linden have urged the Russian authorities to bring the perpetrators to justice on 
many occasions. 
 
 
Meurtre d’Anna Politkovskaïa : le Président de l’APCE se 
félicite des arrestations d’aujourd’hui 
 
Strasbourg, 27.08.2007 – René van der Linden, Président de l’Assemblée 
parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), s’est aujourd’hui vivement félicité des 
efforts déployés par les autorités russes, qui ont permis l’arrestation d’un groupe de 
personnes soupçonnées d’être impliquées dans le meurtre de la journaliste russe Anna 
Politkovskaïa. 
 
« Les journalistes sont les défenseurs indispensables de la liberté d’expression, et 
représentent donc un des piliers majeurs de la démocratie. L’assassinat d’une des 
journalistes les plus courageuses de Russie, qui a contribué de manière remarquable à 
mettre au jour les violations des droits de l’homme commises en Tchétchénie, a été une 
attaque directe contre la démocratie », a-t-il déclaré. 
 
« L’enquête approfondie qui sera menée dans le cadre de la procédure judiciaire à 
venir permettra, j’en ai la conviction, de faire toute la lumière sur ce meurtre. J’aimerais 
remercier les autorités russes pour le travail qu’elles ont accompli jusqu’ici, et les 
encourager à s’employer de leur mieux à ce que la vérité soit connue », a-t-il ajouté. 
 
Depuis l’assassinat d’Anna Politkovskaïa, l’APCE et son Président René van der 
Linden ont en de multiples occasions demandé instamment aux autorités russes que 
les auteurs de cet acte soient traduits en justice. 
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